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Bizitza erdia eskubaloiari
eskaini dio Maialen Agirrego-
mezkortak dagoeneko, 9 ur-
terekin hasi baitzen Anaita-
suna Ikastolan jokatzen eta
egun 18 urte ditu. Irailetik
aurrera Erizaintza ikasteari
ekiteaz gain, Etxebarriko Ku-
kullaga Eskubaloi Taldeko
ohorezko mailan bere ibilbi-
dea jorratzen hasi da.
- Nola heldu zara
Etxebarriko eskubaloi tal-
dera?

Errotabarrin ez dago senior
talderik eta eskubaloian de-
nok elkar ezagutzen dugu-
nez, bertako entrenatzaileak
deitu zidan. 
- Zenbat denboraldirako
kontratua duzu?

Momentuz, denboraldi ho-
netarako deitu didate. Hortik
aurrera... ikusiko da! Erizain-
tzako nire lehen urtea da eta
ez genekien kontua nola jo-
ango zen.  
- Lau hilabete daramatzazu
Kukullagan jokatzen.
Moldatu zara jadanik joka-
lari eta entrenatzaile
berriekin? 

Egia esan, hasieran oso
arraroa egin zitzaidan. Esku-
baloian jokatzen hasi nintze-
netik taldekide berberak izan
ditut, eurekin joan bainaiz
mailaz maila igotzen, eta ni-
re adinekoen kontra jokatu
izan dut beti. Bat-batean 30
urteko jendea topatu dut ni-
re inguruan, kanpotarrak, se-
kulako esperientzia duten jo-

kalariak... Entrenatzaileak
ere sekulako esperientzia du,
joko olinpikoetan egondakoa
baita. Denborarekin, euren
esperientziak lasaitasuna
eman dit eta orain oso gustu-
ra nago. 
- Iraila gogorra izan
zenuen, beraz? 

Egia esan, denboraldiau-
rrea abuztuan izan zen eta
bai, arraro samarra izan zen.
Ez nekien zer espero zuten
nitaz, ezta nik zer espero ne-
zakeen eurez. 
- Maila fisikoan ere aldake-
ta igartzen da?

Bai, entrenamenduetan in-
darra asko lantzen da. Gim-
nasioan jo eta ke nabil orain!
- Asko entrenatzen duzue?

Astelehenetik ostiralera bi
ordu t’erdi egunero eta la-
runbatetan partiduak izaten
ditugu. 
- Denbora asko kentzen
dizu? 

Bai, horregatik oso garran-
tzitsua da denbora antola-
tzen jakitea. Gauza guztien-
tzako tartetxoa atera deza-
kezu zure bizitza ondo anto-
latzen baduzu, lagunekin
egoteko, esaterako.
- Etorkizunean eskubaloia
ogibide bihurtu nahiko
zenuke?

Dena ondo badoa jarrai-
tzeko asmoa dut eskubaloia-
rekin eta baita ikasketekin
ere, noski. Profesionalki ari-
tzea gustatuko litzaidake,
baina ikusiko da!

- Zer nolako egoeran dago
nesken eskubaloia?

Eskubaloia berez nahiko
diskriminatuta dago, eta are
gehiago nesken eskubaloia:
Albiste izateko txapelketa-
ren bat irabazi behar dugu.
Neskek lanean dihardugu eta
ez da gutaz hitz egiten.
- Zergatik izan du Ermuan
horrenbeste arrakasta
eskubaloiak?

Ez dakit, Ermua taldea oso
ona zen eta lagun asko joa-
ten zen eurak jokatzen ikus-
tera. Zaletasun hori ikusteak
harrapatu egiten zaitu eta
umeek erreferentzia bezala
hartzen dute. Gainera Ma-
txalen bezalako kirolariak,
profesional bezala aritzen di-
renak, erreferente dira. 
- Nola baloratzen duzu
Errotabarri Eskubaloi
Taldearen ibilbidea?

Gauza asko lortu dira, en-
trenatzaileak oso gustura
daude eta lan egokia egiten
ari da. Gainera harrobi ona

dago: taldeak zeresan handia
emango duela uste dut. 
- Datorren urtean senior
taldea osatzeko asmoa
dago. Errotabarrira buel-
tatuko zinateke?

Entrenatzaileak gauza bera
galdetu dit. Beste maila ba-
tean nago orain, beste inten-
tsitate batean egiten dugu
lana eta oso esperientzia po-
lita bizitzen ari naiz. Euskal
Herritik kanpo jokatzen dut
orain, Kanariar irletan jokatu
genuen duela gutxi, Elx-en,
Sagunton, Leonen... Leku ba-
tetik bestera nabil!
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